
ORSZÁGGY ŰLÉSI KÉPVISEL Ő

. [mom~

	

A

	

A

d"üiinrirúnnnir~mmiüFninunni~ flrtlinnunfln'in'iüiflnnniú 'díi ű ii'ü
— r

	

I I (I i j ig ÍliÜ jiij

	

j ijniÍli"i.i (I 1 (~

	

ra r± l

Dr. Katona Béla úr
Az Országgyű lés elnöke

Helyben Lrkc vett : 2010 ií;ARC 0 3.

Írásbeli kérdés

Tisztelt Elnök Úr !

A Házszabály 91 .§ (2) bekezdése alapján „Miért nem vesz a kormány tudomást az alkalmi
munkások foglalkoztatását nagymértékben hátráltató, április 1-jén életbe lép ő jogszabály
bevezetésének hátrányairól, alkalmazhatatlanságáról?” címmel írásbeli kérdést kívánok feltenn i
Bajnai Gordon miniszterelnök úrnak .

Tisztelt Miniszterelnök Úr !

Szakmai szervezetek és az érintettek szerint is több tízezer alkalmi, mez őgazdasági dolgozó
foglalkoztatása, illetve a nekik munkát adó mezőgazdasági üzem, gazdaság kerülhet veszélybe április 1 -
jétő l, mert betarthatatlan az ekkortól hatályba lép ő , az egyszerűsített foglalkoztatásról szóló törvény. Az
alkalmi munkavállalók foglalkoztatásával kapcsolatos adminisztráció az eddigieknél is bonyolultabb á
válik . Az érdekvédelmi szervezetek véleménye szerint kivitelezhetetlen és nem életszer ű, hogy
munkavállalóként 25-30 adatot kell a munka megkezdése el őtt a foglalkoztatási szerződésben rögzíteni ,
majd azokat a munkakezdés előtt elektronikus formában a hatóságoknak jelenteni . Az alkalmi
munkavállalók bére után kifizetendő 30 %-os közteher Európában példátlanul magas, van olyan rége n
csatlakozott tagország, ahol ez mindösszesen 5 % . Képtelenség az az el ő írás, hogy a munkaadó gazda
minimum 5 évig köteles megőrizni a munkaszerződés és a jelenléti ív egy példányát. A munkaügy i
ellenőrzések várhatóan több százezer forintos büntetései ellehetetleníthetik a gazdákat, akik az el ő írások
megszegése esetén elveszíthetik jogosultságukat a nemzeti és uniós támogatásra .

Kérdezem Miniszterelnök Urat :

n Hozzájárul-e ez a törvény a végelgyengülés határára érkezett mez őgazdaság talpra állításához ?
n Hozzájárul-e ez a törvény a szabályos foglalkoztatási keretek betartásához ?
n Hozzájárul-e ez a törvény az időszakosan a foglalkoztatás világából kikerültek újból i

foglalkoztatásához?
n Hozzájárul-e ez a törvény az adminisztrációs terhek csökkentéséhez?
n Hozzájárul-e ez a törvény a feketemunka csökkentéséhez, esetlegesen a felszámolásához ?
n Ön szerint végrehajtható-e, betartható-e a jogszabály az érintettek részér ől?

Várom válaszát .

Budapest, 2010 . március 3 .

Fdnt Sándbr
Fidesz - Magyar Polgári Szövetség
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